
 

 
 
Ekonomiska konsekvenser 

Det är fortfarande svårt att få en överblick av konsekvenserna av nedskärningarna i 
statsbidragen till studieförbunden. Detta eftersom staten samtidigt håller på att göra om 
bidragssystemet för studieförbunden och de kriterier som anslagen fördelas utifrån. Men om 
vi utgår från dagens fördelningssystem och att ABF har ungefär samma andel när statens 
anslag fördelas så kan vi göra en uppskattning av hur konsekvenserna blir ekonomiskt.  
 
  2024 2025 2026 
ABF nationellt  -63 Mkr -88 Mkr -125 Mkr  
 
ABF Malmö  -2,5 Mkr -3,5 Mkr -4,9 Mkr 
 
 
För 2024 så möter ABF Malmö det minskade statsbidraget på 2,5 miljon genom att säga upp 
en lokal som vi hyrt i Annelund, samt dra ner på kostnader generellt. ABF Malmö planerar för 
att ha samma personalstyrka 2024 och uppnå samma volym på verksamheten som 2023. För 
2025 och 2026 så kommer det bli tuffare och få konsekvenser på såväl personal som 
verksamhet.  
 
I detta resonemang så vet vi ingenting om nivåerna på de kommunala eller regionala stöden 
till folkbildningen. Till detta kommer också osäkerheten kring de ekonomiska förutsättningar 
som snabbt ökad inflation samt skenande priser på el, mat och bränsle. Vilket också får 
konsekvenser för vår ekonomi. 
 
 
Konsekvenser på verksamheten 

Det är svårt att säga exakt vad de minskade statsbidragen kommer att få för konsekvenser på 
verksamheten men vi vet att det kommer att innebära att vi får prioritera. Då det nya 
statsbidraget ska bygga på studieförbundens särart så kan man tänka sig att vår styrelse 
kommer att prioritera våra medlemsorganisationer och deras verksamhet. Idag är 75% av ABF 
Malmös verksamhet kulturverksamhet; amatörteater, körsång, dans, musik och konsthantverk. 
På Porslinsgatan 3 har vi flera våningar där vi erbjuder studiecirklar i keramik, glasfusing, 
måleri, kroki, silversmide, sömnad och vävning. På Föreningsgata 54 (kallat 54:an) har vi 
danslokaler och flera replokaler för band. Detta är egentligen inte vårt profilområde eller 
knutet till våra medlemsorganisationer. Det finns alltså en stor risk att detta är verksamhet 
som vi måste prioritera bort. 
 
Konsekvenser för lokaler 
ABF Malmö har fördelen att äga tre fastigheter; två i Malmö och en i Lomma. På det sättet 
slipper vi att hyra in oss hos andra och vi kan dessutom ha hyresgäster som ger intäkter. De 
flesta av våra studiecirklar och kulturprogram kan vi ha i våra egna fastigheter. Vi har dock 
sagt upp en lokal som vi hyrt i Annelund från 1 januari 2024 för att dra ner kostnaderna och vi 
planerar för att sälja fastigheten i Lomma. 
 
 
  



 

 

Hur kommer vi arbeta med frågan 

ABF Malmös styrelse har påbörjat ett arbete med att göra en noggrann konsekvensanalys och 
en omstruktureringsplan. Styrelsen har beslutat att denna ska innehålla följande: 
 

- Allmän bakgrund/föranalys  
- Strategi 3–5 år framåt (styrelsen) 

a) Samhällsanalys utveckling, bildnings och lärandebehov 
b) Strategisk verksamhetsinriktning, vision och verksamhetsidé värdegrundsbaserad 
c) Interna riktlinjer för verksamhetsplanering 
 

- Budgetanalys 3 årig  
- Strukturplan för budget i balans år 3, åtgärder/tidplan  

a) Organisatoriska justeringar 
b) Lokaler, husen, verktyg mm 
c) Effekter bemanning 

När detta arbete är klart så återkommer vi gärna med en mer genomarbetat konsekvensanalys 
och de vägval ABF står inför. 
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